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Източник: Борба 

 

Заглавие: Рециклирането на шишета в машини става все по-популярно, стягат 

нови акции за предаване на бутилки 

 

Машините за приемане на пластмасови бутилки и кенчета при един от 

големите хипермаркети във Велико Търново стават все по-популярни. 

 

Линк: https://www.borbabg.com/2025/02/12/retsikliraneto-na-shisheta-v-mashini-

stava-vse-po-populyarno-styagat-novi-aktsii-za-predavane-na-butilki/ 

 

 

Текст: Момчетата и момичетата от групите „Търново рънс“ и „Доброволно 

чистене Велико Търново“ вече демонстрираха ползата от подобно предаване на 

суровини. 

 

Преди седмица 15 души събраха над 40 чувала с боклуци от парк „Света гора“, 

а отделно събраха и 200 шишета. 

 

https://www.borbabg.com/2025/02/12/retsikliraneto-na-shisheta-v-mashini-stava-vse-po-populyarno-styagat-novi-aktsii-za-predavane-na-butilki/
https://www.borbabg.com/2025/02/12/retsikliraneto-na-shisheta-v-mashini-stava-vse-po-populyarno-styagat-novi-aktsii-za-predavane-na-butilki/


„С шишетата тествахме новите станции за депониране и връщане на безплатни 

пари. Изкарахме 10 лв. и с бутона „ДАРИ“ парите отидоха по сметка на БЧК. Знам 

поне 2 места в града, където има стотици шишета и кенчета. След като 

установихме, че машините работят перфектно и толерансът за качеството на 

суровината е доста широк, бих казал, че можем да изкараме още 15 – 20 лв. и 

символично да ги дарим на БЧК отново. Да, 20 лв. не са много и доста от вас ще 

си кажат: „Че по-добре да ги даря от джоба си“. Но обикновено светът и 

обществото се променят от символиката на един акт, а не от готови пари от 

джоба“, сподели д-р Калин Василев, който е един от основните организатори на 

акции за почистване във Велико Търново през последните години. 

 

В момента той търси желаещи за провеждане на подобна акция по събиране и 

връщане на шишета. 

 

Източник: Столична община 

 

Заглавие: Рекордно количество RDF и удвоени приходи от рециклируеми 

отпадъци и компост отчете СПТО за януари 2024 година 

 

Линк: https://www.sofia.bg/w/6068242 
 

 
 

Текст: Столичното предприятие за третиране на отпадъци (СПТО) продължава да 

подобрява резултатите си при разделянето и продажбата на рециклируеми 

отпадъци и производство на RDF (гориво, получено от отпадъци, от англ. refuse 

derived fuel). Намалява и количеството приет отпадък в завода, което е резултат 

от засиления контрол на входа на предприятието. 

 

Рекордните количества изнесен RDF за месец януари, сравнен с предходните 

две години, потвърждават тенденцията на подобряване на резултатите, което 

СПТО отчете за 2024 година:   

 

- Януари 2023 г. – 4 399 тона RDF; 

- Януари 2024 г. – 4 355 тона RDF; 

- Януари 2025 г. – 7 292 тона RDF. 

 

Отчетено е и намаляване на приетите отпадъци в завода: 

 

- Януари 2023 г. – 32 883 тона;  

- Януари 2024 г. – 33 832 тона;   

- Януари 2025 г. – 31 805 тона. 

 

https://www.sofia.bg/w/6068242


Това намаление е резултат от засиления контрол на входящите потоци и 

ефективното управление на отпадъците. През януари изнесените рециклируеми 

материали са: 

 

 - Хартия: 190 тона; 

 - Черни метали: 49 тона;   

 - Пластмаса: 422 тона; 

 - Цветни метали: 73 тона;   

 - Компост: 1 474 тона. 

 

Подобреното сепариране на рециклируеми материали, както и сключените 

договори на по-конкурентни цени през юли 2024 г., доведе и до двойно 

увеличение на приходите от реализация на рециклируеми отпадъци през първите 

пет седмици на 2025 година в сравнение с предходните две години:   

 

- 1 – 5 седмица 2023 г. – 72 002 лв.;  

- 1 – 5 седмица 2024 г. – 63 686 лв.;  

- 1 – 5 седмица 2025 г. – 140 192 лв.   

 

СПТО продължава да прилага засилен контрол по време на приемните 

процедури. Основната цел на тези проверки е да се гарантира спазването на 

установените стандарти и да се предотврати постъпването на неподходящи 

отпадъци в  инсталацията. При установяване на несъответствие между вида на 

постъпилия отпадък и съпътстващата го документация се издава отказ от 

приемане на отпадъка както на депото, така и в инсталацията за третиране.   

 

СПТО играе ключова роля в прехода към устойчивото управление на отпадъците 

в столицата, като обработва отпадъците на столицата София и ги превръща в 

ценни ресурси. Производството на RDF и подобряването на разделянето на 

рециклируемите отпадъците не само намалява обема на депонираните 

отпадъци, но и допринася за намаляване на въглеродния отпечатък в индустрията 

и енергетиката. 

 

Източник: Конкурент 

 

Заглавие: Екологична кампания ще се проведе в Община Вълчедръм 

 

Линк: https://www.konkurent.bg/news/17393436214937/ekologichna-kampaniya-

shte-se-provede-v-obshtina-valchedram 

 

 
 

Текст: Община Вълчедръм стартира кампанията "Сливи за смет", като местните 

жители ще могат да предават отпадъци и да получават компост в замяна. Всеки 

https://www.konkurent.bg/news/17393436214937/ekologichna-kampaniya-shte-se-provede-v-obshtina-valchedram
https://www.konkurent.bg/news/17393436214937/ekologichna-kampaniya-shte-se-provede-v-obshtina-valchedram


желаещ да участва трябва да предаде 5 килограма отпадъци от опаковки 

(хартия, пластмаса, стъкло или метал) и срещу това ще получи 100 килограма 

компост, произведен в компостиращата инсталация на общината. 

Максималното количество компост, което може да получи едно домакинство, е 

200 кг. 

 

Целта на кампанията е да се насърчи разделното събиране на отпадъци и да се 

изградят устойчиви екологични навици у жителите на Вълчедръм. Кампанията ще 

се проведе на 1 април 2025 г. от 9:00 до 16:00 часа на Общинския пазар в 

Вълчедръм. 

 

 

 


